
 

Friluftsrådet Sydvestsjællands 10. bestyrelsesmøde d. 24. april 2023 kl. 18:00 

Sted:  Vi mødtes kl. 18.00 hos Rolf Lehrmann på Egevangs Alle 18, 4180 Sorø, hvorfra vi 
straks begav os til fods ad stien syd om Sorø Sø på den nye sti til Parnasvej og retur.  

 
Kort over stien mellem Feldskoven og Parnasvej, som der var enighed om at der ingen grund var til at skilte. 

Deltagere: Arne Kristensen, Gert Jørgensen, Rolf Lehrmann (sekretær), Susan Jørgensen, 
Jette Kruse  
 
Afbud: Ingen 

Billeder fra Friluftsrådet Sydvestsjælland i 2023/2024: 
https://photos.app.goo.gl/bWtUpM3VDiT3f3bs5 

Dagsorden (referat anført med grønt): 

1. Valg af ordstyrer 
Arne Kristensen valgt til ordstyrer 
 

2. Kommentarer til referat fra seneste bestyrelsesmøde d. 31. januar 2023 og årsmødet 
d. 22. marts 2023  
Begge endeligt godkendt. 
 

3. Godkendelse af dagsorden 
Godkendt 
 



4. Konstituering og ajourføring af ansvarsfordelingsskema 
Skemaet udarbejdet, Rolf sender til sekretariatet, med kopi til Kristian Jager Nykrog. 
25-04-2023: Skemaet fremsendt og samtidig er der blevet bedt om en kopi af 
Årsskemaet 2023, som vi ikke har set efter vores årsmøde. 
 

5. Evaluering af årsmøde 
Godt fremmøde og god, lokal pressedækning. Vi skal have aftalt rollerne bedre på 
forhånd næste gang. Vi finder et andet, centralt mødested til næste gang 
(Fuglebjerg/Glumsø?) 
 

6. Bestyrelsens arbejde 
a. Etablering af Temagruppe omkring stier og ruter i Sydvestsjælland. 

Aftalt at vi forsøger at sparke temagruppen i gang ved at vi inviterer dem med 
til den 1. time af vores næste bestyrelsesmøde. Rolf skriver ud til dem snarest 
muligt og at de godt må invitere andre ildsjæle med. 
25-04-2023: Invitation fremsendt. 
 

b. Opgaver for afdelingen i 2023? 
i. Nat i Naturen? Ingen aktivitet fra Friluftsrådet som sådan, men 

Kongskilde Naturcenter og andre lokale foreninger har taget konceptet 
til sig. 

ii. Naturens Dag/Uge?  
Vi undrer os over at vi aldrig modtager eksemplarer af de mange foldere 
og brochurer, som Friluftsrådet udgiver, og vi vil godt have nogle af disse 
til uddeling, som i Sorø primært foregår i regi af Kongskilde Naturcenter. 

iii. De mange mulige overtrædelser af lovgivningen for befolkningens 
adgang til naturen? 
Rolf vil godt skrive en smule på vores hjemmeside, hvis (når) 
kommunerepræsentanterne kommer med et par linjer om de enkelte 
forhindringer. 

iv. Grøn skole. 
Arne Kristensen kigger på invitationen fra Appenæs Friskole til at holde 
en tale d. 16. juni. 

v. Planer for Nordskoven i Slagelse, se henvendelse af 3. april 
Gert Jørgensen deltager i brugerrådsmødet tirsdag d. 16/5 2023, 
udviklingen af området synes at være i god gænge. 

vi. Lokalforeningspuljen? 
Vi må gerne nævne muligheden for de foreninger vi er i kontakt med. 
 

c. Referat fra virtuelt møde i Regionskontaktudvalget tirsdag den 7. marts 2023: 
https://friluftsraadet.dk/files/media/document/GODKENDT%20Referat%20fra%20m%C3%B8de%20i%20Regionskontaktudvalget%207.%20marts%202023.pdf 



Mødereferatet gennemgået og kommenteret med en række frustrationer til følge. 
 

d. Arbejdet i Kommunerne: 
i. Slagelse Kommune 

Naturforum ikke indkaldt, men et møde er dog planlagt. 
Gert Jørgensen er i dialog om bygning af forskellige fuglekasser. 
 

ii. Næstved Kommune 
Grønt råd ikke indkaldt, men et møde er dog planlagt, seneste møde var 
d. 23. januar 2023. Næste møde er planlagt til d. 10. maj 2023. 
 

iii. Sorø Kommune 
Møde afholdt i februar 2023 og der er indkaldt til dialogmøde i maj i 
Grønt Forum, hvor de politiske udvalg også deltager. Bl.a. indgår 
Friluftsrådets ønske om debat om besparelse på naturvejledningen. 
 
 

7. Orienteringer fra bestyrelsens medlemmer 
a. Fra formanden 

i. Shelterplads ved Kanorastepladsen ved nordenden af Tystrup Sø 
Besigtigelse på området. Fredningsnævnet sagde ok for placeringen. 

ii. Shelterpladsen ved Suserup Enge 
Der er pt. ingen shelter på stedet. 

iii. Lille REKU-møde. 
Alle afdelinger har afholdt årsmøder. 

b. Fra Jette Kruse, Sorø Kommune 
c. Fra Susan Jørgensen, Næstved Kommune.  

i. Hjortevildtsgruppen har konstateret, at antallet af råvildt går voldsomt 
tilbage. Dåvildtet er i fremgang. 

d. Fra Gert Jørgensen, Slagelse Kommune 
i. Stien på østsiden af Korsør Nor.  

Kommunen undersøger pt forholdene og søger i gamle arkiver. 
e. Fra Rolf Lehrmann, sekretær 

i. Alsted stien. DN Sorø tager stien op med forvaltningen inden sommer. 
ii. MTB-bane i Dybendal i Sorø. Afvist af udvalget pga. borgerklager 
iii. Shelterplads i området bag Kongskilde med plads til en hel skoleklasse. 

Videresendt fra udvalget til kommunalbestyrelsen. 
iv. Naturpark Åmosen.  

 Maglebjerg Mose - Den Danske Naturfond, Bioblitz, vådliggørelse, 
stiforløb 

 Supplerende fredning i Store Åmose godkendt af Klagenævnet 
 Naturparkplan i høring, Rolf sender noget til bestyrelsen så der kan 

komme et høringssvar fra Friluftsrådet. 
25-04-2023: Rolf har skrevet til Friluftsrådets repræsentant i 



Naturparkrådet, for at høre om der er udarbejdet et høringssvar fra FR, 
som vi evt. kunne koble os på/evt. supplere. 

 Ny direktør pr. 1/4-2023, Paya Hauch Fenger 
 Naturparkråd etableret og igangsat med allerede 2 møder. 

v. Udlodningsmidler (12 ny pr. 19. april 2023, heraf 8 åbne).  
Ansøgningerne gennemgået, men da vi ikke har nogen indflydelse, er de ikke 
kommenteret. 

vi. Replik fra DOF Storstrøm om adgangen til Enø Overdrev fra 1. april med 
udgangspunkt i årsberetningen. 

vii. Henvendelse fra d. 13. marts om manglende sammenhæng af stier i og om 
Tystrup Sø. Jette Kruse vil afprøve stien mellem Fuglebjerg og Kongskilde - 
ved lejlighed. 
 

8. Kommende møder 
a. Mandag d 12 juni 2023 med evt. besigtigelse ved Tårnborg (afbud fra Rolf som 

er i Portugal) 
 

9. Evt.  

Mødet sluttet kl. 21:32 

 
Bestyrelsen i Friluftsrådet Sydvestsjælland d. 24. april 2023 i Feldskoven med Egevangen i Sorø i baggrunden. 


